

[Text]

## AFTERNOON SITTING

• 1540

**The Chairman:** It is a great pleasure to welcome the Canadian Construction Association and its officers, Mr. S. G. Saunders, President of the Association and President of Smith Brothers & Wilson Ltd., of Vancouver; Mr. D. E. Cornish, Chairman, General Contractors' Section, and Secretary-Treasurer, Maritime Engineering Ltd., of Fredericton; Mr. R. MacTavish, Chairman, Legislation and Taxation Committee, and Vice-President (Finance), McNamara Corporation Ltd., Don Mills; Mr. R. Hewitt, a member of the Legislation and Taxation Committee, and President of Hewitt Equipment Ltd., Montreal; Mr. S. D. C. Chutter, General Manager, from Ottawa; and Mr. K. V. Sandford, Taxation Officer, from Ottawa.

Gentlemen, we are most pleased to have you with us this afternoon and to have the opportunity of discussing your brief with you.

I have explained to you that we do not intend to go over all aspects of your brief because many of the points have been covered before and we have of course noted them. But what we are anxious to do is to deal with the points which are perhaps unique from your point of view and particularly the main points that you would like to lay before us in an introductory statement. Now before asking you to make that introductory statement, I would like to propose to the Committee that instead of 20 minutes for each of the members of the Committee on the first round, we limit ourselves to 15 minutes. Is this agreed?

**Some hon. Members:** Agreed.

**The Chairman:** Well, then, Mr. Saunders, perhaps you would make your introductory comments.

**Mr. R. G. Saunders (President, Canadian Construction Association, and President, Smith Brothers & Wilson Ltd., Vancouver, B.C.):** Thank you, Mr. Chairman and gentlemen.

Firstly on behalf of the Canadian Construction Association, may I say how much we welcome this opportunity of appearing before your Committee to answer questions with respect to the construction industry's views on those proposals in the White Paper on Tax Reform which particularly affect our operations.

[Interpretation]

## SÉANCE DE L'APRÈS-MIDI

**Le président:** Je suis très heureux d'accueillir l'Association canadienne de construction ainsi que ses représentants: le président de l'association et président de la *Smith Brothers & Wilson Ltd.* de Vancouver, M. R. G. Saunders; le président de la section des entrepreneurs généraux et secrétaire trésorier de la *Maritime Engineering Ltd.* de Fredericton, M. D. E. Cornish; le président du comité de la législation et la taxation et vice-président (finance) de la *McNamara Corporation Ltd.* de Don Mills, M. R. MacTavish; M. R. Hewitt membre du comité de la législation et de la taxation et président de la *Hewitt Equipment Ltd.*, Montréal, le directeur général d'Ottawa, M. S. D. C. Chutter; et l'agent de la taxation d'Ottawa, M. K. V. Sandford.

Messieurs, nous sommes très heureux de vous accueillir parmi nous cet après-midi afin d'étudier ensemble votre mémoire.

Je vous avais dit que nous n'avions pas l'intention d'entrer dans tous les détails, dans tous les aspects de votre mémoire car bien des points soulevés ont été déjà étudiés et naturellement nous avons pris bonne note. Mais ce que nous voudrions étudier avec vous ce sont ces questions qui sont peut-être uniques à votre point de vue et, particulièrement les questions principales que vous aimeriez exposer au Comité dans une déclaration d'ouverture. Cependant avant de vous demander de faire cette déclaration préliminaire, j'aimerais proposer au Comité que l'on restreigne à 15 minutes le temps alloué à chaque membre du Comité plutôt que 20 minutes lors de la première série de questions. Êtes-vous d'accord?

**Des voix:** D'accord.

**Le président:** Et bien, alors, monsieur Saunders, voudriez-vous bien nous faire votre déclaration d'ouverture?

**M. R. G. Saunders (président, l'Association Canadienne de la Construction, et président de la «Smith Brothers & Wilson Ltd.» Vancouver, C.-B.):** Merci, monsieur le président et messieurs.

Tout d'abord, au nom de l'Association canadienne de la construction, me permettez-vous de vous exprimer combien j'apprécie cette chance qui m'est donnée de comparaître ici devant votre Comité afin de pouvoir répondre aux questions et y entrer aux opinions qui ont cours dans l'industrie de la construction au sujet des propositions de réformes fiscales exposées dans le Livre blanc particulièrement en ce qui se rapporte à nos opérations.